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Referat  fra generalforsamling i Frederikssund Landsbyråd 

mandag den 27.10.2014 i Skuldelev Hallen 

     31.10.14 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent 

2. Formandens beretning 

3. Forelæggelse af revideret regnskab 

4. Behandling af indkomne forslag 

5. Forslag til planer for kommende år 

6. Vedtagelse af støttekontingent 

Forslag: 100 kr. pr. år for enkeltpersoner, 250 kr. pr. år for bylaug, grundejerforeninger og 

foreninger 

7. Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer 

På valg: 

Hanne Normann Hansen, Skuldelev 

Bente Johannessen, Sundbylille 

8. Valg af op til 4 suppleanter 

På valg: 

Jens Brogaard Jensen, Vejleby 

Niels Pedersen, Skuldelev 

 

9. Valg af revisor og revisorsuppleant 

På valg revisor: 

Jørgen Christensen, Skuldelev 

På valg revisorsuppleant: 

Kim Beckmann, Vejleby 

10. evt. 

Referat: 

 

1. Kristian Moberg valgt til dirigent 

2. Formand Michael Tange aflagde flg. beretning: 

 

Møde- og informationsaktivitet 

Landsbyrådet har i perioden fra generalforsamlingen 27. januar 2014 afholdt 7 bestyrelsesmøder som 

alle er foregået på skift hos bestyrelsesmedlemmerne. 

Landsbyrådets hjemmeside www.frederikssundlandsbyraad.dk indeholder kontakt information og 

nyheder som udsendes til grundejerforeninger og bylaug i alt omkring 50 mailadresser. Dette med en 

opfordring til at videresende oplysningerne i de enkelte netværk. 
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Der er dog flere af bylaugenes hjemmesider, der er inaktive, og vi opfordrer alle til at få opdateret 

hjemmesiderne med relevante kontaktinformationer. 

Nogle enkelte nævner, at de ikke har økonomi til at drive en hjemmeside. 

Det skal her nævnes at Landsbyrådes hjemmeside er gratis og denne er oprette på www.bricksite.com. 

Landsbyrådet er medlem af Landdistrikternes Fællesråd, og har gennem året ugentligt modtaget 

nyhedsbreve med links til relevante emner. Disse videresendes via FLRs mailbase. 

Landsbyrådet har igen i år fået invitation til Landdistrikternes dag på Christiansborg, men er desværre 

forhindret i at deltage i mødet.  

Frederikssund Kommunes Landsbystøttepulje.  

Landsbyrådet arbejder for at bevare og udbrede kendskabet til ordningen, og vi følger løbende med i 

ansøgninger og udbetalinger fra puljen. 

Grønt Forum 

Grønt Forum har fået nyt kommissorium i samarbejdet omkring vores lokale natur, klima og miljø, der er 

særligt fokus på klimaproblematikken og Grønt Forum fungerer som lokalt klimaråd. Rådet mødes bl.a. 

med medarbejdere fra Teknik, Miljø og Erhverv samt Teknisk Udvalg. 

FLR har 2 repræsentanter i Grønt Forum og har her besat Næstformandsposten.  

FLR/Grønt Forum deltog 25. oktober i en workshop med temaet ”Fremtidens visioner for landskaber og 

landsbyer i Hornsherred”, som var arrangeret af Frederikssund kommune. 

Omkring 80 personer deltog i mødet, som netop sætter fokus på mulighederne for at fastholde og ikke 

mindst udbygge grundlaget for bosætning i området.  

Dette tema er i øvrigt et af det vigtigste for FLRs arbejde i fremtiden, da livet i landområderne er 

afhængigt af nytænkning, hvis befolkningen her fortsat skal have mulighed for at leve i velfungerende 

landsbyer. 

Landsbyrådets økonomi 

Landsbyrådet har ikke egen økonomi eller i øvrigt midler, hvilket pt. begrænser rådets aktiviteter i et 

omfang som ikke er tilfredsstillende for det frivillige arbejde. 

Rådet arbejder på at få indtægter via kontingenter og støttekontingenter, dels til daglig drift og 

fremtidige aktiviteter som kan fremme interesse og deltagelse for rådets arbejde. 

Planer for fremtiden 

 

Skaffe øgede midler via medlemskab og sponsorer m.v. 
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Konference for bylaug/foreninger  

 

Udvikling af hjemmesiden, opfølgning på data samt link fra Kommunen til FLR hjemmeside. 

 

Følge udbetaling og anvendelse af støttepuljen samt overførelse til næste budgetår 

 

Deltage i borgermøder og give høringssvar til kommunen 

 

Formidle information fra landsorganisationerne 

Øget engagement for at udbrede kendskabet til rådets virke blandt befolkningen og 

politikere i Frederikssund Kommune for at skabe synlig interesse og input til en land- 

distriktspolitik. 

FLR vil arbejde mere opsøgende blandt kommunens bylaug, og har som målsætning at 

besøge flere af disse for at få belyst, hvilke problematikker der evt. går på tværs, så FLR 

kan få et aktuelt og bredere grundlag at arbejde på. 

Dette skal samtidigt bringe FLR tæt på de lokale foreninger og bylaug, og give mulighed 

for et nærmere samarbejde i fremtiden. 

 

Beretningen godkendt uden kommentarer. 

3. Landsbyrådets kasserer havde meldt afbud pga. sygdom. Landsbyrådet har en konto i Nordea  

og ingen kontant beholdning. Sekretær Hanne Normann Hansen gennemgik kontoudtoget, 

der viste, at der er 10 betalende bylaug og et personligt medlemskab. 

Bestyrelsen har personligt udholdt udgifter i forbindelse med møder hen over året. 

Landsbyrådets revisor har godkendt regnskab med forbehold. Generalforsamlingen besluttede,  

at det endelige regnskab skal lægges på hjemmesiden.       

4. Der er ikke modtaget forslag  

 

Der blev spurgt, hvad man kunne komme med af forslag. Man manglede f.eks. chikaner i Onsved. 

 

Michael Tange svarede, at fartdæmpende foranstaltninger var et relevant emne. Man kan ikke gøre 

noget ved trafikken, men man kan påvirke hastigheden. 

Der er en ny trafikplan undervejs. 

5.  Michael Tange oplyste, at han allerede havde redegjort for planer for kommende år under sin 

beretning. Han synes, at der var meget envejskommunikation og udtrykte ønske om at få mere respons  

fra bylaugene. 

 

Bjarne Nielsen sagde, at der var mange med på mødet i lørdags. Det var hans fornemmelse, at 

landsbyrådet får hårde odds med hensyn til koordination det kommende år. Meget af det der skete på 
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mødet i lørdags vil gøre, at man ikke kan når andet. Kommunens projekt om Hornsherreds udvikling har 

midler og kræver resurser.  

Michael Tange svarede, at landsbyrådet møder politikere i Grønt Forum, samt andre 

interesseorganisationer f.eks. Danmarks Naturfredningsforening, Klimaforeningen mv. 

og derved har mulighed for at påvirke beslutningerne. 

FLR har hele tiden ønsket en landdistriktspolitik. 

 

Hanne Normann Hansen oplyste, at landsbyrådet kunne sørge for koordinering. Landsbyrådet havde 

eksempelvis sendt indbydelserne til mødet om Hornsherreds fremtid pr. mail til bylaug med ønske om at 

videresende i deres netværk. Kommunens indbydelse var først kommet i avisen dagen efter 

tilmeldelsesfristen. 

 

Kristian Moberg oplyste, at han var ude og tale med de forskellige bylaug om projektet i august. 

Inden sidste kommuneplan var der meget tale om landdistriktspolitik, men en egentlig 

landdistriktspolitik ville politikerne ikke lave i vores område.   

6. Bestyrelsens forslag til støttekontingent vedtaget.  

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer  

Hanne Normann Hansen, Skuldelev og Bente Johannessen Sundbylille genvalgt 

8. Valg af suppleanter 

Jens Brogaard Jensen, Vejleby og Niels Petersen, Skuldelev genvalgt 

9. Valg af revisor og revisorsuppleant 

Jørgen Christensen, Skuldelev genvalgt til revisor 

Keld Nielsen, Østby valgt til revisorsuppleant 

10. Kristian Moberg oplyste, at Vejleby, Venslev, Vellerup og Ferslev har et godt samarbejde omkring 

aktiviteter på Hammergården. En dragedag havde været en vild succes med 80 deltagere.  

Jesper Wittenberg er formand for Hammergården. 

 

Bjarne Nielsen oplyste, at Jens Brogård Jensen er valgt til bestyrelsen i Danmarks 

Naturfredningsforening, så han kunne være en kontaktperson for landsbyrådet .  

 

Jørgen Christensen, der er ny formand for Skuldelev Bylaug, oplyste, at det planlagte Kildemarked i 

Kildeskåret var lagt på standby, da der ikke havde været interesse for projektet fra firmaer.  

Bylauget har brug for økonomisk stærke personer deltager for at kunne starte projektet op. 

Kristian Moberg oplyste, at Vejleby har forhandlet med TDC om et lysledernet. Nu er de ved at få det 

etableret. TDC ville lave nettet, hvis minimum 25 husstande tegnede abonnement. 

Michael oplyste, at mobil internetdækning var et tema på mødet den 25.10.14 i Skibby præstegård.  

Der er generelt store problemer med dækningen i Hornsherred. 
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Det mobile net i Onsved er langsomt. Der er planer om ny mast i Dalby. 

Kristian Moberg oplyste, at Byrådet har godkendt mast i Gerlev, Ferslev og nær Sønderbys gamle 

fodboldbane. 

Der er en mast i Venslev (Der er bedst dækning med telia-abonnement)  

 

Formanden takkede for fremmødet. Landsbyrådet vil bestræbe sig på tættere samarbejde det 

kommende år.   

 

 Dirigent:    Referent: 

   

Kristian Moberg   Hanne Normann Hansen 

 

 


